
Záryis z obhajoby doktorské disertační práce MUDr. Ireny Koskové ze dne 27.9.2007.

Složení těla' distribuce tuku, metaboliclý a endokrinologický profil: závislost na
rep ro d u kč ní fáni a v zájemné v ztahy t ě chto ch a rakte ris tik

obhajoba by|a zahé4ena uvedením stručného životopisu uchazečky a seznámením komise
s tématem práce a přehledem dosavadních publikací (3 publikace, z totlo 1 impaktovaná jako
hlavní autor). Menší počet publikací je způsoben lysokou angažovaností uchazečky
v zahraníčních humanitárních akcích (Lékďi bez hranic _ Niger, Mozambik, Mexiko) a
lékďskými stážemi v zaluaničí (Dijon, PaŤíž, Mexiko). V posudku školitel zdtlrazni| pečlivé
zptacování disertace a význan výsledků, znichž některé jsou prioritní. Práce potvrdila, že je
třeba se zaměÍit na preventivní programy ve stravování a pohybové aktivitě jiŽ v časném
premenop au zá|nim ob dob í.

Uchazečka ve svém vystoupení stručnou, srozumitelnou a dobře dokumentovanou formou
vysvětlila podstatu své práce a získané výsledky. Práce se zabývá změnami tělesné hmotnosti,
svalové, kosterní a tukové hmoty a její distribuce v časovém rozmezí od plně reprodukčního
období aŽ do menopauzy, a to ve váahu ke změniím v hladině glukózy, lipidového spektra,
pohlavních hormonů a dalších biochemických parametru. Sledování ženské populace bylo
průřezoví i longitudiná|ní, Potvrdilo zvýš.ení BMI a mnoŽství tuku se vzestupem serových
lipidů a dalšími hormonálními změnami. Ubýek by| zaznamenán u svalové a kosterní hmoty.
Změny byly sledovány také v závislosti na hormonální substituční léčbě a hormonální
antikoncepci. Byla prokázéna souběžnost řady změn avzájemných korelací.

oponenti vznesli některé připomínky např. nebyl zjišťován počet dětí u vyšetřovaných
Žen, nebo diskutoviín rczdí| v pohybové aktivitě mezi m|adšími a staršími ženami, což m:ůŽe
ovlivnit vysledky. Další připomínky upozornily na menší počty vyšetřených v některých
skupinách i stručnost diskuse. Přes týo výhrady oponenti práci doporučili k přijetí a shodli se
v názoru, že závěry studie odpovídají současným poznatkům o sledované problematice.
Vznesené připomínky autorka zdůvodnila obtížemi se sbíráním a vyšetřováním početnějších
souboru jak se dnes běžné, což oponentiuzna|i.

V diskusi byly vzneseny některé dotazy (viz diskusní lístky), které doktorandka dobře
zodpověděla a některé údaje další údaje doplnila. V neveřejném zasediíní komise nebyly
vzneseny žádné podstatné připomínky k vystoupení uchazečky, ani k \rýsledkům studie. Práce
j e považována za standardní.

Bylo přítomno všech 7 členů komise a ze 7mi odevzdaných a platných lístků bylo 6
kladných a jeden se hlasování zdrže|. Komise proto doporučuje udělení hodnosti PhD.
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